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PROTOKÓL NR 48/05
Z POSIEDZENIA KOMISJ I REWIZY,INE,I

ODBYTEGO DNIA 16 MARCA 2OO5 ROKU

Komisja rozpoczpla posiedzenie o godz. 1l15. Posiedzenie rozpoczgto bez obecnoSci
Przewodniczqcego Komisji Pawla Smor4ga; obrady prowadzil Wiceprzewodnicz4cy Komisji
Stefan Fiutek. Na Posiedzeniu obecni byli Burmistrz Leszek Kapcia oraz Przewodniczqca
Rady Miej skiej Elzbieta WiSniewska

Porz4dek posiedzenia:
1. Analiza materialów na sesjg.
3. Sprawy ró2ne.

Ad. l .

Pkr. 8.
Llchwala w sprav'ie zmiany obwodu szkolnego dla dzieci
(lozn¿t i Wygoda.

Radny Stefan Fiutek wyjaSnil, 2e dla klas I - VI
dzieci chodzily do szkoly w Mokrsku. W zwiqzku z
w Rakowie, obwód szkolny bpdzie w Rakowie.

Pkt. 6.
Sprawozdanie z pracy Burmistt'za miqd4,' sesjani.

Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e sprawozdanie wynika z bie2qcej dzialalnoéci
Urzgdu i wyjaénil poszczególne punkty sprawozdania.

Na posiedzenie przybyl Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej Pawel Smor4g.

Radny Stanislaw Barañski poprosil o wyjaénienie Pkt 25 sprawozdania.
Burmistrz wyjaénil, 2e ta informacja dotyczy projektu uchwaly przygotowanej

na poprzedni4 sesjq.
Radny^ Pawel Smor4g zapytal, z czego wynika wprowadzenie podatku w wysokoéci

5,80 zl za m' od pomieszczei np: komórek, garazy; w ubieglym roku takiego podatku nie
bylo.

Burmistrz Leszek Kapcia odpowiedzial, ze ten podatek wynika z ujednoliconych
przepisów zwiqzanych z wejSciem Polski do Unii. W ubieglym roku nie bylo ju2 czasu na
wszczgcie koniecznej procedury umozliwiaj4cej wprowadzenie ulg w tym podatku. W roku
biez4cym zostanie to zrobione. Potrzebne s4 opinie organów nadzoru nastgpnie musi byó
wyslane do Komisji Europejskiej - inaczej nie moZna tego zrobió. Przy pozytywnej opinii
radamoíe w uchwale o podatkach wprowadziótego typu ulgi.

Radny Pawel Smor4g powiedzial, 2e rozvmie, i2 konieczne byio opodatkowanie
t zap1rt.al, czy te obiekty musialy wejÉó w tak4 wysok4 ofatg.

Burmistrz odpowiedzial, 2e nie jest to maksymalna kwota. Niezadowolenie
mieszkañców wynika z faktu, ze odbywaj4 sip kontrole zgodnoéci zlozonych deklaracji
ze stanem faktycznym.

z klqs ltr' - L7 z miejscowoici: Brus,

obwodem szkolnym byt Mnichów;
utworzeniem w Brusie filii szkoly



Pkt. 9.
Llchwala v, sprav,ie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym.

Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e pomoc bgdzie realizowana w formie
rzeczowej. Dotychczas nie wiadomo jaka kwota dla naszej gminy bgdzie przeznaczona
z bud2etu centralnego; mamy zagwarantov¡ane 27 000 w uchwale budzetowej jako nasz
wklad. Po uchwaleniu regulaminu zostanie powolana komisja. Bgdzie to robil Wydzial
Oéwiaty przy udziale Opieki Spolecznej. Bgdzie to robione w formie rzeczowej poprzez
zakup podrgczników i pomocy naukowych.
Uwag nie zgloszono.

Pki. t0.
Uchwqla w spraw'ie przyjqcia regtlamirut wynagradzania nauczycieli zatrudnionych
w szkolach i placówkach oiwiato,wych ¡trowadzonych przez Gminq Jqdrzejów oraz

regulaminu z¿tsarJ przyznawania, wyplacania i wysokoici nauczycielskiego dodatku
mieszkaniowego i dodatku u,iejskiego t¡raz zasad przyzncnvonia pozosta$,ch iw,iadczeú
nuiqzanT,ch ze stosunkiem pracy nauc4tciela w roku 2005.

Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e regulamin zostal opracowany w uzgodnieniu
ze zwiqzkami zawodowymi w oparciu o obowi4zuj4ce przepisy. Najwazniejsze jest
utrzymanie placówek oéwiatowych w takim stanie w jakim sL co nie znaczy. ze przy takim
stanie zatrudnienia.

Przewodnicz4ca Rady Miejskiej Elzbieta Wiiniewska dodala, 2e Karta Nauczyciela
stawia samorz4dy w takiej sytuacji, 2e czy chc4 czy nie chc4 musze uchwalaó dodatki
wiejski i mieszkaniowy, mimo oburzenia w érodowisku nauczycielskim, jakie powoduje
dodatek wiejski. DziS praca w szkole wiejskiej wydaje sig latwiejsza od pracy w mieécie
miqdzy innymi na ze wzglgdu na liczbg uczniów-.

Burmistrz Leszek Kapcia dodal, ze dylematem jest stawianie na równi wszystkich
nauczycieli, mimo, ze wysilek i wklad pracy poszczególnych nauczycieli jest zdecydowanie
fozny.
Uwag nie zgloszono.

Pkf. I L
Uchwala w spravvie wyra2enia zgody nq zastosowanie bonifiknty od pierv'szej oplary rocnej
przy oddaniu w wieczyste uzytkowanie nieruchomoici komunalnej.
Uwag nie zgloszono.

Pkt. 12.
Uchwala w sprawie uchwalenia opinii o projekcie aglomeracii powyzej 2000 RL 4 Gminy
Jqdrzeiów.

Burmistrz Leszek Kapcia wyjaénil, 2e ta uchwala jest potrzebna, aby w przyszloici
moína bylo ubiegaó sig o jakiekolwiek fundusze. Aby mieó powyzej 2000 RLM trzeba mieó
odpowiedni4 iloÉó ujgó wody, odpowiedni4 dlugoéó sieci w przeliczeniu na jednego
mieszkanca, na danym terenie.
Uwag nie zgloszono.

Pk t . t 3 .
Uchwala w sprcrwie uchwalenia ,,Programu ochrony Srodowiska dla Gminy Jqdrzelów".
Uwag nie zgloszono.

Przeu'odniczqcy Komi.sji o god:itile I2ts ogl<tsil 20 minut przetw')'.



PkL 15.
Uchwala w spruwie zmiany Statutu Zarzqdu Budynków Mieszkalnych w Jqdrzejo*-ie.

Kierownik ZBM Stanislaw Jach powiedzial, 2e autorem projektu uchwaly jest
Burmi strz. Kierownik zglo sil nast gpuj 4ce zastrzeíenia'.
- wylqczenie z zasobów lokali uzytkowych spowoduje zmniejszenie wplywów do zakladu
w wysokoSci 40 000 - 50 000 zl brutto miesigcznie ztego ty'tutu.
- wyl4czenie z zasobów lokali uzytkowych nie wplynie znaczqco na mozliwo$ci zmniejszenia
etatów w zahJadzie, poniewa2 tymi sprawami zajmowaLa sig 1 osoba, natomiast wyl4czenie
tych lokali spowoduje koniecznoéó dodatkowych rozliczeh. poniewaz znajdujq sig one
w budynkach, w których s4 równiez lokale mieszkalne. Lokali uzytkowych jest ponad
dwadzieScia.
Kierownik poinformowal, ze jest w trakcie opracowyvvania schematu organizacyjnego
zmniejszaj4cego zatrudnienie o 20 % - zgodnie z zaleceniem Pana Burmistrza i obiecal, ze do
piqtku ten schemat zostanie opracowany. Znaczne zmniejszenie liczby etatów powinno byó
przeprowadzone w sposób ewolucyjny.

Przewodniczqcy Komisji Pawel Smor4g powiedzial, 2e w tej sprawie stanowiska
kierownika i Burmistrza sq róZne, a Rada misi wybraó optymalne rozwiqzanie.
Przewodniczqcy zapytal, czy przedstawiony projekt jest wynikiem spotkania pokontrolnego.

Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e w SIad za spotkaniem, które odbylo sig
w dniu 4 marcabyly przygotowywane zmiany statutu, o czym wiedzialo kierownictwa ZBll/..
Kierownik przygotowal schemat organizacyjny uwzglpdniaj4cy 38 stanowisk. Poprosiiem
o zweryfikowanie, ale bez zadnego odzewu. Dlatego proponujg rozwiqzanie, które uwazam
za najlepsze. Chcialbym, aby utrzymaó stan osobowy niezbgdny do zarzqdzania. Remonty
w zasobach mieszkaniowych bgd4 prowadzone przezWydzial Inwestycji; Kierownik wskaZe,
w którym miejscu. Ograniczaj4c koszty zarzqdu bgdzie mo2naprzeznaczyó wigcej pienigdzy
na remonty.

Kierownik Stanislaw Jach uwaza, 2e schemat organizacyjny przedstawiony przez
Burmistrza jest nieporozumieniem i obiecal, 2e na pi4tek przygotuje schemat uwzglgdniaj4cy
stanowiska i zadania. które s4 olbrzymie. Ieleli chodzi o dyzury i dozorowanie, to nie
zostawig obiektu bez dozorowania.

Burmistrz powiedzial, 2e wielu ludzi chcialoby byó na takim dyíurze za 8.8A zl za
godzinp.

Przewodniczqca rady Elzbieta Wiéniewska - w zwiqzku z przedstawionym schematem
organizacyjnym uwzglgdniaj4cym 18 pracowników plus radca prawny - zapylal4 jakie
zatrudnienie jest w tej chwili.

Kierownik odpowiedzial, Zejest 36 etatórn'.
Przewodnicz4cy Komisji zapyta+, ile osób zajmuje sig sprawami, które ma przej4ó

Urzqd Miejski.
Kierownik Jach odpowiedzial, ze jest to Yz etatu.
Przewodniazqca rady Miejskiej zapytala, ile etatów bylo w chwili objgcia stanowiska

kierownika przez Pana Jacha.
Kierownik Jach odpowiedzia|2e bylo 34 - 36 osób. 8 osób odeszlo na wczeÉniejsze

emerytury i na te miejsca zostaly przyjgte nowe osoby. Ostatnio bylo 39 osób, poniewaz bylo
5 palaczy.

Przewodnicz4cy Komisji zapylal, czy Kierownik jest w stanie wykonaó zadania przy
zatrudnieniu zaproponowanym w schemacie przedstawionym przez Burmistrza.

Kierownik Jach odpowiedzial, ze nie.
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Przewodnicz4cy Komisji zapytal, w jakim okresie zmieni sig forma zarzqdu
budynkami, w których s4 wspólnoty mieszkaniowe.

Kierownik Jach powiedzial, 2e jak zadah bpdzie ubywaó, to zmniejszy sip liczba
potrzebnych ludzi.

Przewodnicz1cy Komisji zapyta| ile kosztuje zalúad utrzymanie obecnego stanu
zatrudnienia i jakie oszczgdnoÉci bpdq po reorganizacj\.

Burmistrz Kapcia powiedzial, 2e z dnia na dziei nie osi4gnie sig stanu docelowego,
ale trzeba przyj4c ksztalt zatrudnienia" do którego bgdziemy dyzyó Je2eli chodzi o zarzqd
nieruchomoÉciami - wszystkim sip to oplaci, tylko nam sig nie oplaci.

Zastppca Kierownika Zbigniew Chyla powiedzial, ze jest trend, aby zarzyd
przejmowaly firmy prywatne. U nas nie wszystkie wspólnoty chcq przejíé do prylvatnego
zarzqdcy. Jeíeli chodzi o lokale uzytkowe wolnostojqce, od dawna gmina nimi zarzqdza.
Lokale uzytkowe, którymi zarzqdza ZB}r4 polozone s4 w budynkach wielorodzinnych.
Wylqczenie ich z zarzqdu ZB}d spowoduje dodatkowe rozl\czenia mediów; nie zmniejsza
iloSci pracy, a zmniejsza dochody.

Burmistrz Leszek Kapcia uwa2a, 2e naleíy szukaó rozwiqzania pozwalaj4cego na
dojScie do proponowanego schematu. Dotychczas ze strony kierownictwa ZBM nie widaó
zadnych dzialah w tym kierunku.

Przewodniczqca Rady Miejskiej zapytala. czy ZBM w dalszym ci4gu generuje
zadluíenie.

Kierownik Jach odpowiedzial, 2e na dzieír dzisiejszy nie s4 wykonywane zadne
remonty, zobowiqzania s4 regulowane na biez4co.

Przewodniczqca Rady Miejskiej zapytala, czy plan finansowy zakladu jest zloíony
i zatwierdzony.

Kierownik Jach odpowiedzial, 2e plan jest zloíony, ale nie jest zatwierdzony.
Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e plan nie jest zatwierdzony, bo nie pozwoli

aby na place wydaó kolejny raztyle pienigdzy.
Kierownik wyjaénil, 2e jezeliby zatrudnial tyle osób, ile jest w zlozonym planie jest to

kwota I 050 000 zl. w skali roku.
Przewodnicz4ca Rady zapylala, czy mrrszqbyó dyzury sobotnio-niedzielne. Czlowiek,

który byl na dyaurze w sobotg w odpowiedzi na interwencjg obiecal, 2e zglosi to
w poniedzialek. Po co on tam siedzi.

Przewodniczqcy Komisji Ltwa2a, 2e nale|y sie dobrze zastanowió, aby przy
drastycznym posunipciu ni zrobió jakiegos problemu. Wiemy, ze reorganizacjg nale2y zrobió,
ale trzeba to zrobió m4drze. Poniewaz sprawa nie jest przygotowana komisja postanowtla, 2e
Kierownik ZBM przygotuje schemat organizacyjny, który Komisja przeanalizuje na
posiedzeniu w dniu 2l marca o godzinie 15u'.

Burmistrz poinformowal, ze Pkt 16 i 17 Statutu mog4 zostaó uchylone przez
Wojewodg, jednak na dzieh dzisiejszy nie ma moZliwoéci aby te zadania wykonywal ktoé
inny.
Komisja Rewizyjna jednogloónie pozytywnie zaopiniowala
z wyl4czeniem schematu organizacyj nego.

projekt uchwaly

Pkt. 16.
Llchwala zmienia.jqca (lchwalq Nr XIX'191,'01 Rady Miejskie.j w Jqdrzelowie z dnia 25 ntarca
2001 roku w sprawie uchwqlenia Wieloletniego Plqnu Ron¡'oju i Modernizacji Urzqdzeú
Wtxlociqgowych i (h"zqdzeú Kanalizacylttych ZaWadu Wodociqgów i Kanalizcrcji
u) Jedrzejlwie na lara 2001 2006.
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ZastQpca Kierownika ZWiK Bo2ena Janus poinformowala,2e projekt uchwaly wynika
zkoniecznoéci dostosowania Wieloletniego Planu do zapisów uchwaly budzetowej.
Komisj a Rewizyj na j ednogloSnie pozytywnie zaopiniowala proj ekt uchwaly.

Pkt. 17.
Zmiany organizacyjne Zakladu Wodociqgow i Kanalizacji w Jqdrzejo**ie.

Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e podtrzymuje wersjg przeksztalcenia ZWiK
w spólkg z o.o. Jezeli po posiedzeniach komisji nie bgdzie ze strony Rady woli
przeksztalcenia ZWiK w spólkg, zostanie przedstawiona druga propozycja. Jest zasadne, aby
od razu przeksú.alció w spólkg, a nie robió tego etapami. Spólka prawa handlowego daje
wigksze mozliwoéci do dzialania, natomiast zaklad budzetowy ma2,e generowaó wiqksze
koszty. Oplata za wodg i écieki ma wynikaó z kosztów. Jezeli chodzi o zwigkszenie
zatrudnienia, to jezeli majq byó dzipki temu osi4gane zyski - czemu nie? Wazne, aby bylo to
proporcjonalne do osi4ganych ztego tytutu zysków.

Przewodniczqcy Komisji odczytal pismo zwiqzków zawodowych, w którym
pozytyrvnie opiniuj4 przeksztalcenie zakladu w spolkp.

Pani Janus poinformowala. 2e na pierwszym spotkaniu zaloga nie zadawala pylah.
natomiast na drugim spotkaniu uzyskala informacje w wyniku czego zmienila swoje
stanowisko. W glosowaniu bralo udziat 47 osób.

Radny Stanislaw Baraúski zapytal, co stoi na przeszkodzie oprócz VAT w realizacji
przez zaIúad zadai wymienionych w uzasadnieniu do projektu uchwaly. W 2002 roku
umorzono podatek od nieruchomoSci w kwocie 88 705 zl, w roku 2003 w kwocie 729 274 zl"
zysknaleLny gminie w 20A2 roku279739 A. w roku 2003 w kwocie 100009 zl. W cenie
kazdego m3 wody jest kwota wliczona na podatek. Co Pan zrobtl za te pieniqdze?

Kierownik ZWIK Zbigniew Lato powiedzial, 2e zaklad nie mo2e odliczaó VAT, bo
nie ma osobowoéci prawnej. Moze to byó kwota w wysokoéci póltorarocznego budzetu
inwestycyjnego gminy. Jezeli chodzi o podatek od nieruchomoici to z niektórych
wodoci4gów naleznoSci sA zbierane w wysokoéci mniejszej niz kwota podatku, bo
gospodarstwa nie korzystaj4 z tej wody. Inwestycje wiejskie w wipkszoSci se nierentowne.
Zysk jest potrzebny, aby odbudowlruvaó przestanaty sprzgt w zalúadzie. Zrobig szczególowy
wykaz, na co zostaty wydatkowane te érodki. W ubieglym roku zrobiliémy róznych usfug za
900 000 zl. Na wczorajszym spotkaniu udalo sig przekonaó pracowników, którzy widz4
przyszloíó zakladu w formie spolki. W najblizszym wydaniu Gazety Jgdrzejowskiej zostanie
zaprezentowane stanowisko zakJadu w sprawie przeksú.alcenia. 9 marca na konferencji
w Warszawie byla mowa, iz jest tendencja do konsolidacji firm wodoci4gowych. Jgdrzejów
powinien w przyszloSci jednostk4 wiod4ca, do której podlqczq sig okoliczne gminy. Je2eIi
Rada da szansQ zaklad sig wykaze.

Radny Bogdan Król powiedzial, ze oplaty za wodp na wsi nie wystarczajqna podatek;
rolników nie staó na podl4czenie siq do wodoci4gu.

Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial" 2e mamy kilka nierentownych inwestycji.
W ubiegtym roku sprzedano 83 o/o planowanej iloSci wody.

Radny Stanislaw Baraiski zapytal, kto pok¡yje straty, jeSli zaklad bgdzie
funkcjonowal w formie spólki.

Kierownik Lato odpowiedzia| ze spólka nie pozwoli sobie na budowg nierentownych
inwestycji, dzigki czemu zmniejszy koszty, a inwestowaó bgdzie tam, gdzie to bgdzie
zyskowne.

Przewodniczqca Rady Miejskiej zapytala, jak ksfaltowalo sie zatrudnienie
w zakladzie w poszczególnych latach.
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Kierownik Lato odpowiedzial, 2e w 7992 roku zatrudnionych bylo ó8 osób, w 2002
roku - 65 osób, w 2004 - 68 osób. W planie na 2005 rok jest zwigkszenie zatrudnienia o 8
etatów; na dzieh dzisiejszy nie zostal nikt przyjpty.

Czlonkowie Komisji Rewizyjnej kolejno opowiedzieli sig za form4 przeksztalcenia zakiadu:
Radny Stefan Fiutek - spolka
Radny Stanislaw Braiski - zaHad budzetowy
Radny Krzysztof Chalupka - zaklad budzetowy
Radny Bogdan Król - zaklad budzetowy

Komisja przyst4pila do glosowania w sprawie przeksztalcenia zakladu w spolkq z o.o.'.
Z a - 1
Przeciw - 4
Wstrzymalo sip - 0

Przewodnicz4cy Komisji o godzinie 1500 oglosil 5 minut przemy.

Pkt. 11.
( Ichwala w sprcrv,ie uchwalenia wieloletniego programu inwestycyjnego ne lata 2005 2008.

Przewodniczqcy komisji zapytal o budowg sali gimnastycznej przy szkole
w Skroniowie.

Burmistrz wyjaSnil, 2e naIe|y poczekaó na ruchy w oSwiacie. Projekt uchwaly zostal
dostosowany do wniosków, które gmina zlo2yla do Funduszu Spójnosci.

Przewodnicz4cy Komisji zapytal, czy zmiana oéwietlenia bgdzie robiona w ramach
remontów.

Burmistrz odpowiedzial, 2e podmiot, który wygral przetarg na konserwacjg
oSwietlenia co miesi4c ma wymienió 23 lampy w ramach tych érodków.

Radny Stanislaw Baraúski prosi, aby zastanowió sig nad melioracja od szkoly
w Prz4slawiu do Klasztoru. W czasie roztopów jest bardzo trudna sytuacja. Na niskim terenie
robi sig rozlewisko. Mieszkaúcy udroznili na odcinku 1 km., ale wigcej nie mog4 zrobió.

Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e w przyszlym roku trzeba bpdzie ten problem
roz-tviqzaó i poprosil o przypomnienie przed przygotowaniem przyszlorocznego budzetu.
Wigcej uwag nie zgloszono.

4 d . 2 .
Przewodniczqcy Komisji poinformowal, 2e Przewodniczqca Rady - w zwi4zku

z interwencjami- chce zobowiqzaó Komisjp Rewizyjn4 do rozpoznania sprawy zwiqzanej
zwyplatqpienigdzy za dzialkqprzy ul. Dr Kwarty. Czy najakimé etapie nie mo2na bylo tej
sprawy r ozwiqzac inaczej?

Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e na kazdym etapie molna bylo sprawp
przeciqó, jednak caly czas byla informacja, 2e mamy szansg coé ugraó. Decyzja zapadla
w Urzpdzie Rejonowym. Mozna bylo zalatwió sprawg polubownie, ale byla mowa, 2e mamy
szansQ dzialkp odzyskaó. Stalo sip to, co sig stalo. Ostateczna decyzja w tej sprawie byla
odwlekana. Ostatecznie podjgliSmy decyzjg, która w tym momencie byla najlepsza. Grunt, na
którym jest ulica Kwarty i pas przy jezdni jest naszq wlasnoéciq.

Radny Stanislaw Baraiski zapyta{ dokad jest nasz plac. Tam jest tablica i oplata za
parking.



Burmistrz odpowiedziat, 2e nasz plac jest 0,5 m od krawpZnika, dalej jest wlasnoéciq
prywatn4.

Radny Stanislaw Barañski zapytal, czy ten wlaéciciel placi do Urzgdu.
Burmistrz odpowiedzial, 2e jest to traklowane jako dzialalnoéó gospodarcza i z tego

tytufu ponosi oplaty.

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej zakohczylo sig o godz. 154".

Prolokolowala:
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